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do rukou se vám dostává letní číslo obecního
zpravodaje, ve kterém vás chceme informovat o
aktivitách a dění v naší obci za posledního půl roku.
Od jeho posledního vydání se uskutečnila 3 zasedání
zastupitelstva obce. Projednávané záležitosti jsou
uvedeny v další části zpravodaje s názvem „Z jednání
zastupitelstva obce Stará Ves".

Po prosincové kolaudaci sportovního zázemí přišla na
řadu další fáze, a to vybavení sportovního zázemí tak,
aby zde mohl Sport Club z.s. Stará Ves zahájit jarní
sezónu. Celkové náklady na vybavení sportovního

zázemí činily 276 160,-Kč (šatní stěny včetně polic do
obou šaten 100 672,-Kč, 14ks jídelních stolů 28 798,-
Kč, 50ks židlí 53 410,-Kč, kuchyňská linka se skříněmi
57 717,-Kč, sporák 11 990,-Kč, připojení k internetu
12 199,- Kč, žaluzie 11 374,-Kč). V únoru byla podána
žádost na „Restaurování a opravu centrálního kříže
hřbitova Stará Ves, L.P. 1889" do dotačního programu
„Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce
2023“, jejímž poskytovatelem je Olomoucký kraj.
Předpokládaná cena této opravy je 95 400,- Kč.
V dubnu nám bylo oznámeno, že naší žádosti bylo
vyhověno pouze částečně. Z původně požadované výše
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47 000,-Kč nám byla odsouhlasena dotace pouze ve výši
20 000,- Kč. Oprava kříže začala v květnu a měla by být
dokončena nejpozději do konce měsíce září. V červnu
došlo k předání staveniště a zahájení prací na obnově
páteřní komunikace a chodníku na místním hřbitově.
Předpokládané finanční náklady této akce jsou 737 977,-
Kč. Na akci „Obnovu páteřní komunikace na hřbitově
Stará Ves“ byla podána žádost na Ministerstvo
zemědělství o poskytnutí dotace do dotačního
programu „Údržba a obnova kulturních a venkovských
prvků“ ve výši 300 000,-Kč. Práce na obnově páteřní
komunikace a chodníku by měly být ukončeny do konce
srpna. V měsíci březnu byla podána žádost o
prodloužení stavebního povolení na stavbu „Oprava
chodníků v obci Stará Ves“ větev 1 (začátek chodníku
před č.p. 197 po konec úseku cca před domem č.p. 144
u křižovatky se silnicí II/490). Žádosti bylo vyhověno a

stavební povolení bylo prodlouženo do 30.4.2025.
V měsíci květnu byla podepsaná Smlouva o dílo na
vypracování projektové dokumentace „Rekonstrukce
objektu knihovny č.p. 54, Stará Ves“. Celková částka za
vypracování projektu je 183 920,- Kč. Technické
vybavení obce jsme rozšířili o nový křovinořez a v jeho
obnově budeme pokračovat i v následujících měsících.

Závěrem bych chtěla poděkovat zastupitelům,
zaměstnancům obce a školy, aktivním členům spolků za
dobře odvedenou práci v uplynulém půlroce a popřát
všem příjemné čtení, dětem krásné prázdniny, dospělým
pěknou dovolenou, plnou pohody a odpočinku.

Monika Dvořáková
starostka

Blahopřání k významnému životnímu jubileu

Dne 23. 5. 2023 oslavila významné životní jubileum 100 let paní Božena Macháňová. Děkujeme, že jsme mohli být
v tento slavný den s Vámi, také za milé přijetí a povídání. Velké poděkování patří i celé rodině, která o Vás
s velkou láskou pečuje.

V knize života je psáno,
že je to sto let,
co jste přišla otevřenou bránou
na tento náš krásný svět.
Ať mnoho let je Vám ještě přáno.
K tomu Vám chci povědět, že podle věku nepozná se stáří,
když oči věčným mládím září,
a když se srdce umí smát, pak těch sto let není znát.

Monika Dvořáková
starostka obce

Informace pro občany

Smlouva o odvádění odpadních vod
Vážení spoluobčané, z důvodu novelizace zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu a o
změně některých zákonů (zákon o vodovodech a kanalizacích) je nutné uzavřít nové Smlouvy o odvádění odpadních vod.
Vzor nové smlouvy bude zveřejněn na webových stránkách obce a ve vývěskách obce. Uzavření nových smluv bude možné
na obecním úřadě od 1. 9. 2023 do 15. 11. 2023 a je povinné pro všechny majitele nemovitostí.

Plánované opravy komunikací v obci
V podzimním termínu začne firma NVB Line s.r.o. provádět opravu komunikací v naší obci. Pro jejich vysprávku
použije bezespárovou technologii Silkot. Ta spočívá v nahřátí a rozrušení poškozeného místa, jeho doplnění obohaceným
asfaltovým recyklátem a následným zhutněním válcem. Místo se následně ještě zhutní kamenivem v kombinaci
s asfaltovou emulzí.

Informace pro občany
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USNESENÍ Č. 3 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO
DNE 8. 3. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu
p. Milana Chodníčka a
p. Michala Darebníčka a
zapisovatelem Ing. Alenu
Raimrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 8. 3. 2023,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
prosinec 2022 a leden 2023,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
15 000,- Kč CDD Emanuel a uložilo
starostce uzavření smlouvy o
poskytnutí dotace,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
40 000,- Kč Sport Clubu Stará Ves,
z.s. a uložilo starostce uzavření
smlouvy o poskytnutí dotace.,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
30 000,-Kč Mysliveckému spolku
Stará Ves a uložilo starostce
uzavření smlouvy o poskytnutí do-
tace,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
20 000,- Kč SH ČMS - Sboru
dobrovolných hasičů Stará Ves a
uložilo starostce uzavření smlouvy o
poskytnutí dotace,

-schválilo pacht pozemku p. č.
1620, orná půda, o výměře 17
450m2, a to na dobu neurčitou za
cenu 3 000,--Kč/ha/rok, uzavření
pachtovní smlouvy provede
starostka obce,

-schválilo dokumentaci a zahájení
výběrového řízení-výzvu k podání
nabídky a zadávací podmínky na
akci „Obnova páteřní komunikace
na hřbitově Stará Ves SO 01 a
Obnova chodníku na hřbitově Stará
Ves SO 02“,

-schválilo stanovení tříčlenné
hodnotící komise pro výběr
dodavatele ve složení:
Ing. Alena Raimrová,
Milan Chodníček,
Radek Filipík

a oslovení těchto dodavatelů:
Správa a údržba silnic Kroměřížska,
s.r.o., Kotojedy 56, 767 01
Kroměříž, IČ: 26908298,
Sisko spol. s r.o., Velká Dlážka
527/6, 750 02 Přerov, IČ: 47155558,
Recovera Využití zdrojů a.s,
Španělská 1073/10, 120 00 Praha 2,
IČ: 25638955,

-vzalo na vědomí podání žádosti o
dotaci na akci „Restaurování a
oprava centrálního kříže hřbitova
Stará Ves, L.P. 1889“.

USNESENÍ Č. 4 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
26. 4. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu
p. Milana Chodníčka a p. Michala
Darebníčka a zapisovatelem Ing.
Alenu Raimrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 26.4.2023,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
únor a březen 2023,

-schválilo poskytnutí daru ve výši
5 000,- Kč pro mobilní hospic
Andělé stromu života p. s., který
poskytuje péči pro široké spektrum
osob s různými typy diagnóz,
specializovanou paliativní péči
nemocným pacientům, pomoc v péči
osobám blízkým a pozůstalým a
uložilo starostce uzavření darovací
smlouvy,

-vzalo na vědomí provedení
přezkoumání hospodaření obce
Stará Ves za rok 2022, které bylo
provedeno dne 28. 3. 2023, při
přezkoumání hospodaření obce
Stará Ves za rok 2022 nebyly
zjištěny chyby a nedostatky,

-na základě doporučení hodnotící
komise Zastupitelstvo obce Stará
Ves schválilo uzavření smlouvy o
dílo s firmou Sisko spol. s r.o., Velká
Dlážka 527/6, 750 02 Přerov, IČ:
47155558, která podala nabídku a

splnila požadavky stanovené ve
výzvě a zadávací dokumentaci na
zakázku „Obnova páteřní
komunikace na hřbitově Stará Ves
SO 01 a Obnova chodníku na
hřbitově Stará Ves SO 02“, včetně
požadované záruky na celé dílo
v délce 60 měsíců, zastupitelstvo
uložilo starostce odeslání oznámení
o výběru dodavatele uchazečům,
kteří se zúčastnili výběru dodavatele
a uložilo starostce uzavření smlouvy
o dílo s vybraným uchazečem a
zároveň schválilo starostce pravomoc
uzavření případných dodatků ke
smlouvě o dílo,

-schválilo uzavření smlouvy o
budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene a dohodu pro umístění
stavby ČEZd_SoBS VB 79277/IV-
12-8025702/ Stará Ves,
č.parc.224/2, kNN, vNN,

-schválilo uzavření Smlouvy o
výpůjčce majetku mezi Obcí Stará
Ves, Stará Ves č. p. 75, 750 02
Přerov, IČ: 00636584 a Základní
školou a mateřskou školou Stará
Ves, okres Přerov, příspěvková
organizace se sídlem Stará Ves č.p.
49, 750 02 Přerov, IČ: 75026511 a
uložilo starostce uzavření Smlouvy o
výpůjčce,

-schválilo uzavření Smlouvy o
bezúplatném převodu věcí movitých
mezi Obcí Stará Ves, Stará Ves č. p.
75, 750 02 Přerov, IČ: 00636584 a
Základní školou a mateřskou školou
Stará Ves, okres Přerov,
příspěvková organizace se sídlem
Stará Ves č.p. 49, 750 02 Přerov, IČ:
75026511 a ukládá starostce
uzavření Smlouvy o bezúplatném
převodu věcí movitých,

-schválilo uzavření Smlouvy o
spolupráci při zajištění zpětného
odběru a zařazení místa zpětného
odběru do obecního systému
odpadového hospodářství mezi
společností EKO-KOM, a.s., Na
Pankráci 1685/17, 140 21 Praha 4,
IČO: 251 34 701 a Obcí Stará Ves,
Stará Ves 75, 750 02 Přerov, IČ:
00636584 a uložilo starostce
uzavření Smlouvy o spolupráci při
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Obnova cest na hřbitově
V měsících červenci a srpnu budou na místním hřbitově
probíhat stavební úpravy podle projektu „Obnova páteřní
komunikace na hřbitově Stará Ves SO 01 a Obnova
chodníku na hřbitově Stará Ves SO 02“. Stará dlažba a
obrubníky páteřní komunikace budou nahrazeny novými
a stejný vzhled dostane i vedlejší chodník, který bude navíc
doplněn i o obrubníky.

Upozorňujeme občany, aby dbali zvýšené
opatrnosti při pohybu na staveništi.

zajištění zpětného odběru a zařazení
místa zpětného odběru do obecního
systému odpadového hospodářství a
zároveň schválilo starostce pravomoc
uzavření případných dodatků ke
smlouvě o spolupráci.

USNESENÍ Č. 5 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
28. 6. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu
p. Milana Chodníčka a p. Michala
Darebníčka a zapisovatelem Ing.
Alenu Raimrovou.,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 28.6.2023,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
duben a květen 2023,

-projednalo a schválilo účetní

závěrku obce Stará Ves za rok 2022,
-schválilo celoroční hospodaření

obce a Závěrečný účet obce Stará
Ves za rok 2022 včetně Zprávy o
výsledku přezkoumání hospodaření
obce Stará Ves za rok 2022 bez vý-
hrad,

-projednalo a schválilo účetní
závěrku zřízené příspěvkové
organizace Základní škola a
mateřská škola Stará Ves, okres
Přerov, příspěvková organizace, IČ:
75026511 za rok 2022 (viz. protokol
o schválení účetní závěrky),

-schválilo příděl zlepšeného
hospodářského výsledku ve výši
14 846,06 Kč do rezervního fondu
příspěvkové organizace Základní
škola a mateřská škola Stará Ves,
okres Přerov, příspěvková
organizace, IČ: 75026511,

-schválilo poskytnutí dotace ve výši
40 000,--Kč Sport clubu Stará Ves,
z. s, IČ:75045826 na zajištění
kulturního, společenského a

sportovního programu hodových
oslav a ukládá starostce uzavření
smlouvy o poskytnutí dotace,

-schválilo přijetí dotace a uzavření
smlouvy v rámci dotačního titulu
Olomouckého kraje „Obnova staveb
drobné architektury místního
významu“ ve výši 20 000,--Kč,

-schválilo odhadní cenu kříže ve
výši 368 012,-Kč dle předloženého
odborného odhadu a zařazení kříže
v této odhadní ceně do majetku
Obce Stará Ves,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly kontrolního výboru
konané 19. 6. 2023,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly finančního výboru konané
20. 6. 2023,

-vzalo na vědomí uzavření smlouvy
o tříměsíčním termínovaném vkladu
u Komerční banky a.s. se sídlem Na
Příkopě 33 čp. 969, 114 07 Praha 1,
IČO: 45317054.
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Informace pro občany

Oprava kanalizace v obci
Koncem července proběhne v obci plánovaná obnova kanalizace mezi šachtami 25 – 55. Jedná se o bezvýkopovou obnovu
kanalizace v délce 15 m, která bude provedena zavedením bezešvého rukávce BRAWOLINER DN 200—250 FIX
s konečnou silou stěny 4,0-4,5mm. Opravu bude provádět firma Sebak, spol s r.o., Šámalova 312/81, 615 00 Brno, IČO:
60696834. Součástí opravy je inspekce TV kamerou před a po opravě vč. pořízení DVD záznamu a revizní zprávy,
doprava mechanizmů, čištění kanalizace, práce kanalizačním robotem, úprava a odfrézování pracovního konce
rukávce, zapravení pracovního konce rukávce sanační směsí ergelit.

Informace pro občany

foto J. Šiška ml.



ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 1 /2023-5-

foto J. Šiška ml.

Informace pro občany

Kamenosochařství Milan Sušeň z Radslavic provedlo restaurování a opravu centrálního kříže na hřbitově ve Staré Vsi.

foto M. Dvořáková

Olomoucký kraj vyhlásil další program
kotlíkových dotací
pro tzv. nízkopříjmové domácnosti

Datum vyhlášení 20. 6. 2023
Příjem žádostí od 1. 8. 2023 od 10 hod. do 30. 8. 2024
od 12 hod.

Žadatelem bude moci být fyzická osoba, která je
vlastníkem nebo spoluvlastníkem
nemovitosti a v této nemovitosti trvale bydlí.

Současně musí platit, že:
1. Žadatel a všichni členové jeho domácnosti pobírají
ke dni podání žádostio podporu starobní důchod nebo

  invalidní důchod pro invaliditu 3. stupně.

NEBO

2. Žadatel (nebo některý z členů jeho domácnosti) v
období od 1. 1. 2022 do doby podání žádosti o
podporu pobíral příspěvek na bydlení (není nutné,
aby příspěvek pobíral po celou dobu).
Výše podpory je 95 % ze způsobilých výdajů,
maximálně však:

Tepelné čerpadlo 180 000 Kč
Kotel na biomasu–ruční přikládání 130 000 Kč
Kotel na biomasu–automatické přikládání 130 000 Kč
Při podání žádosti není nutné mít výměnu starého
kotle zrealizovanou,
na výměnu budete mít 2 roky od schválení žádosti.
S vyplněním a podáním žádosti Vám v případě
Vašeho zájmu mohou ZDARMA pomoci pracovníci
oddělení administrace kotlíkových dotací

www.olkraj.cz/kotlikovedotace
kotlikovedotace@olkraj.cz
585 508 233

Informace pro občany
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foto J. Šiška ml.

Z historie

foto J. Šiška ml.

Hrst vzpomínek na má dětská léta prožitá ve
Staré Vsi u Přerova - 2. část

Otakar Šámal

Začíná krásné jaro. Nebe je pomněnkově modré a
slunce již příjemně hřeje. V polích je plno práce.
Skřivánci tam pějí své velebné písně a zeleň se překotně
rozlévá po celém kraji. Zem probuzená ze zimního
spánku saje do sebe rychle nový život. Všude rozkvétají
fialky, sedmikrásky a pampelišky. Začalo opravdové
jaro. Kluci hrají kuličky a knoflíky, hrají špačka a dělají
si píšťalky. Děvčata pletou věnečky a hrají si na zlatou
bránu. Společně i s kluky hrají také různé hry.

Pokládal jsem si za velké štěstí, když jsem byl pověřen,
abych Panicovu, sousedovu kravku zapřáhl do vozu a
přijel za nimi na pole. Doma jsme museli všichni
pomáhat, hlavně v zahradě a na malém našem políčku,
které bylo hned za naší zahradou. Na tomto poli sadili
jsme brambory, zelí a hlavně cibuli. Tatínek říkal, že
nám alespoň něco vynese. Celou úrodu cibule koupil
vždy restauratér na přerovském nádraží. Chovali jsme
také dva vepře, a to každým rokem, jednoho pro nás a
druhého na prodej. Také jsme chovali slepice, husy a
kachny. Pro naši radost a také pro hlídání měli jsme
velmi milého psa. Jmenoval se Alegroš. Byl to náš
neodmyslitelný kamarád. V době prázdnin chodívali
jsme na houby, které v našich lesích hojně rostly. Také
jsme chodili do Horní Moštěnice pro minerální vodu,
hanáckou kyselku. Prýštila velkým pramenem asi tak tři
km od naší obce.

V době prázdnin cvičívali jsme rádi divadlo. Jak se
pamatuji, byla to představení Sůl nad zlato, Princezna
pampeliška, Perníková chaloupka. Starší mládež, vlastně
již omladina, jak se jim tehdy říkalo, ta zase měla taneční
hodiny v letní školní tělocvičně. Učili se tancovat
Besedu a Královničky, hanácký to tanec, který se pak
tancoval na dožínkové slavnosti. Dožínky, to byla v obci
vždy velká sláva. Tance nacvičoval náš Bedřich, který
při svých studiích v Brně chodil do tanečních hodin.

Bylo mi tehdy deset let, když ve škole v hodině
náboženství oznamoval pan farář, že půjdeme po prvé
ke svaté zpovědi a že máme podle katechismu zpytovat
své svědomí, vzbuzovat lítost nad tím, že jsme hřešili a
prosit Pána Boha za odpuštění. Já jako ministrant bral
jsem to velmi vážně. Řekl jsem to také mamince, že
půjdeme ke svaté zpovědi a že máme zpytovat své
svědomí. Ta mi potvrdila, že je to opravdu velmi nutné.

Byla středa odpoledne, kdy nebylo vyučování. Šel jsem
do zahrady, sedl si pod strom, vzal tužku a papír že si
hříchy napíši, abych na některý nezapomněl. Připadal
jsem si jako bych byl v Getsemanské zahradě. Podle
katechismu jsem uvažoval a probíral všechny své hříchy.
Najednou slyším, že mne někdo volá. Za plotem stáli

Vincek, Tonda a Ludvík. „To jistě zpytuješ svědomí,“
ozvalo se, když viděli, že mám v ruce katechismus.
„Kolik máš hříchů,“ vyptával se Vinca.“ „Zatím jeden. A
ty?" „Já jich mám napsaných patnáct. To má přece každý
kluk. Nech toho, já ti to napsané půjčím a ty si to jen
opíšeš. Pojď na kopce hrát kopanou.“ „Ne, to přece
nemohu," já na to. Vincek ale pokračoval: „Bernard
Odstrčilíků dostal od strýce z Vídně opravdovou
merunu a špuntovku. Takovou merunu, jakou hrají i
v Přerově. Tak pojď, my jsme přišli pro tebe.“ Nechal
jsem katechismus i s hříchy pod stromem, přelezl plot a
všichni společně jsme pelášili na kopce, abychom něco
nezmeškali. Další kluci nás již tam čekali. S takovým
míčem hrát kopanou, to už bylo něco.

Musím také zaznamenat veselé příhody, o kterých se
v obci dlouho mluvilo a které mi zůstaly v paměti.

Apríl, to nebyl žádný svátek v kalendáři, a přece se na
tento den v dřívějších dobách, kdy nebylo ani rozhlasu,
ani televize, nezapomínalo. Lidé, zvláště mladší, museli
si udělat nějakou tu zábavu. 1. dubna, aniž by se někdo
urazil a nebo se zlobil, “mohl býti poslán s aprílem“.
Vzpomínám si na dva takové případy z doby ještě před
první světovou válkou, tak asi z roku 1910.

Do obecního hostince, kde sedělo několik sedláků a
rolníků, přišel krejčí "holtpán". Bylo asi po osmé hodině
večer. Jako velkou událost všem vypravuje, že jde
z horního konce vesnice a vidí, jak Franta Bartoň stojí
s manželkou i s děckama před dveřma a všichni hledí do
nebe. Zvednu také hlavu a co vidím? Kometa a jaká. Má
dva ocasy od sebe oddělené. Jdu dál okolo fary a pan
farář s kuchařkou Jenofkou stojí venku a dívají se
dalekohledem také na kometu. Minulý týden mi říkali,
když jsem byl u nich, že bude zase svítit kometa, ale že
bude mnohem menší a bude svítit jen dva dny.

A že je to také v novinách. Však jste to taky četli.
Díváte se na mne a vidím, že mi nevěříte. Můžete se
snadno přesvědčit. Nemusíte chodit daleko. Jen za dveře
a pár kroků za roh a budete ji vidět a hlavně pak ten
vzácný přírodní úkaz, že má dva ocasy.

Nikdo se nechtěl dát od holtpána nachytat, až Franta a
Tonek, že se mosijó na tu kometu podívat. Popadli
Lojzka Vranu, který stál a bavil se s paní hostinskou, za
rukáv. Pojď se také podívat, nemusíš tu jen tak postávat.
Potem budeme pít na tu kometu.

Vyšli ven, chvíli se dívali po obloze a kometa nikde.
Ale chlapi, zapomněli jste, že je dnes apríla ? Neříkejte
v hospodě, že jste nic neviděli, ať se jde celá hospoda
také podívat. Po chvíli se vrátili. Tak co jste viděli? No
kometa je kometa. Zaplatím a musím domů, aby se naši
také podívali. Po chvíli celá hospoda i s paní hostinskou
vyšli se podívat na ten krásný přírodní úkaz.

Tak holtpáne, kde máš tu kometu? Když nic nevidíte,
tak to byl asi apríl.

Když se zase všichni s humorem do hostince vrátili a
zasedli za stůl, strýček Bartík volali na holtpána: „Tak
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foto domov Emanuel

když se ti to tak povedlo a tys nás všechny vyvedl
aprílem, tak za to ti dám dva guláše a litr vína.“ „Děkuji
vám, pane Bartík. Já vím, že jste moc hodný. To víte, že
vám to nezapomenu.“ „Ale neděkuj tak moc. To ode
mne je také apríl.“ „Tak alespoň jedno pivo, kousek
krakovské a dva chleby. Jak budu pro vás něco dělat,
můžete si to pak srazit.“

A ještě jeden apríl. Bylo to o rok později. Každý kdo
přišel ráno do mlékárny se od Pěchy a Hánečky dověděl,
že hajný se Skácelíkem zastřelili statnéno jelena
osmeráka, který sem zabloudil asi z hostýnských hor.
Pomáhal jim ho z lesa dovézt Nenutil a starý Pospíšil.
Jelen je teď chudák složený v hospodě na dvoře. Však
běžte se na něho podívat. Chtěli ho odvézt do Přerova,
ale starosta Kužela rozhodl, že nemusejí ho jíst jen
měsťáci a že se bude maso prodávat ve dvě hodiny
odpoledne v obchodě u řezníka Studynky. Ještě nebyly
dvě hodiny a již před obchodem stálo několik zájemců.
„Proč neotvírá, je už půl třetí?“ ptali se paní hostinské,
která snad náhodou vyšla před hospodu.

„A vy jste zapomněli, že je dnes prvního apríla?“
Dlouho se v obci na tento žert Pěchy a Hánečky

vzpomínalo. Nikdo se proto nezlobil a nermoutil. Přece
to byl apríl.

Ve Staré Vsi byly pěkné lesy. Vídal jsem starší ženy,
jak chuděry z nich vláčily na zádech roští nebo rance
trávy pro kozu.

V lese Dubině je pěkná kaplička a při ní na
prostranství nad studánku s dobrou vodou stojí velký a
starý habr. Prostranství s vyzděnou studánkou všechno
bylo a snad ještě je ohraničeno lavičkami. Každou jarní
a letní neděli odpoledne scházeli se tam lidé ze tří
vesnic. Starší napřed navštívili kapličku s nějakým tím
otčenášem a pak jako na pouti poseděli s přáteli. A ti
mladí šli tam hlavně na rande. Děti koupily si tam
nějaký ten mls, hlavně sladký špalek od tety Čandrové
nebo Bakalíkové. Od maminky jsem dostával na tuto
pouť každou neděli dva krejcary. Pamatuji se, že
jedenkrát jsem měl velmi mlsnou hubu a oba dva
krejcary jsem utratil a slíbil jsem v kapli Panence Marii,
že dlužný obnos jí dám někdy příště. Ale chyba, zdá se
mi, že ho dlužím dodnes.

Byly doby mého dětství i velmi smutné. Když mi bylo
9 let, onemocněla naše maminka. Na tuto smutnou
dobu si velmi dobře pamatuji. Kritického dne 29. září
1908 v 11 hodin v noci žádala nemocná maminka
tatínka, aby nás děti vzbudil, že se chce s námi rozloučit.
Byli jsme doma tehdy čtyři. Maminka nás pohladila a
každému udělala křížek na čelo se slovy: „Byli jste
vždycky hodní a hodní zůstávejte po celý váš život. Jsem
moc nemocná. Možná že mne Pán Bůh k sobě brzy
zavolá.“ Tatínkovi pak poručila, jaké prádlo máme mít
na příští dny. Tak se chudák maminka starala do
poslední hodiny svého života. Pak usnula a poslušná
Božích zákonů a zákonů celé přírody, když již splnila
svoji úlohu na této zemi, ve 4 hodiny zemřela ve věku
49 let.

Tenkrát jsme prožili všichni velmi těžké chvíle. Když

jsme se s maminkou na staroveském hřbitově naposled
loučili, mluvil nad jejím hrobem tatínkův kamarád,
školní inspektor Karel Obrátil. Z jeho řeči si pamatuji
slova: "Ó hrobe předrahý, proč máš tolik smutku."

Dva roky po její smrti bydlel jsem u své sestry, tehdy
byla již učitelkou v Lazničkách, okres Hranice. Po dvou
letech se tatínek znovu oženil s Julií Pravdovou,
industr. učitelkou z Němčic u Kroměříže. A tento rok
začal jsem chodit, lépe řečeno jezdit do gymnázia
v Přerově.

Stará Ves, ve které jsem prožil léta svého dětství,
vesnice, která měla pro mne spoustu tajemných
zákoutí, jako staroveské kopce, pískovcové lomy,
Gryngli, malinký potůček Rumzu, to byl můj tehdy a
vlastně všech kluků Eden, ten nejkrásnější svět. Tam
také se pásly krávy a husy z celé vesnice. Z těchto kopců
nejvyšší je Holý kopec, 362 m nad mořem, kde stával
větrný mlýn. Za jasných dnů bylo vidět až k Lipníku,
dále také Přerov a celou Hanou. Taky jsme si hrávali na
vojáky, na Indiány. Právě Gryngle byla svou divočinou
tím nejideálnějším místem. Každé takové místo bylo
pro nás jiný svět a každá roční doba zjevovala nám vždy
jiné své tajemství. V létě v té divoké Gryngli rostly
hojně lopuchy a dávaly nám své ježaté kuličky, které
jsme s oblibou házeli děvčatům do vlasů.

Po dlouhých letech opět jsem navštívil svou rodnou
ves. Zdál se mi ten milý kraj trochu jiný. Ani bych ho
skoro nepoznával, hodně se tam změnilo, zřejmě
k lepšímu. Obec ku své kráse zářila čistotou a velkou
úpravou. Po celé vesnici, od dolního konce až na konec
horní jsou vysázeny květiny, převážně růže. Všechno je
ladně a pečlivě vysázené a ošetřované. Byl jsem tam
v měsíci červenci, kdy bylo všechno v květu. Záviděl
jsem jim, či snad celé době. V Gryngli udělali sportovní
hřiště a ve stráni je tam plno laviček pro sportovní
diváky. Od mého dětství po dnešní dobu stala se tam
veliká změna. Člověk nemusí být ani velkým
pamětníkem, aby pozoroval, že i děti jsou nyní jiné,
jako jsme bývali my. Jsou snad kurážnější, chytřejší a
také zdvořilé. A těch různých změn velkých či malých je
tam všude plno. Dnes již do Přerova nechodí se pěšky
jako dříve. Na dolním konci je autobusové nástupiště a
cestující mohou odjet nejen do Přerova, ale i do
Holešova, Kroměříže, Gottwaldova či do Luhačovic, a
to několikrát za den. Na dolním konci jsou některé
domy odstraněny a tím vzniklo větší prostranství.
Poloha hřbitova je tatáž, jen stromy zmohutněly.

Na Holém kopci je postavena retranslační věž pro
zesílení televizního signálu. Při této mé návštěvě obce
šel jsem se také podívat do kostela, který byl otevřený.
Vyšel jsem pak na chór, kde mohutné varhany stály tak,
jak jsem je vídal za mých dětských let. A zde jsem si
vzpomněl na vyprávění mých bratrů a otce. Jak jsem již
uvedl, tatínek hrával v kostele na varhany. Byl tehdy
velký svátek a v kostele plno lidí. Tatínek mne vzal
s sebou. Měl jsem tehdy asi tři roky. Chvíli jsem seděl
vedle tatínka, ale pak dítě všetečné jsem se dotlačil až
k zábradlí a strčil svou hlavičku mezi jeho sloupky.
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foto Marie Čadová

Díval jsem se dolů na pana faráře u oltáře.
Když v době pozdvihování všechno utichlo, začal

jsem křičet: „Nemůžu přece dostat hlavu ven!“ Lidé se
dole otáčeli, co se vlastně stalo. Díky, že silný zvuk
varhan mé volání přehlušil.

Pokračoval jsem dále v prohlídce kostela a vystoupil
jsem až do věže, kde byly umístěny hodiny a zvony.
Železné dveře byly odemknuté. Mohutné hodiny nejsou
již několik roků v chodu. A zvony Marie, Josef, Barbora
a Teodor byly dány za války na výrobu kanónů. Zůstal
tam jen malý zvon Anděl strážný. Škoda, veliká škoda,
byly to vzácné zvony.

Ukončil jsem návštěvu své rodné obce, udělal jsem si
několik fotosnímků a zatím sbohem, moje rodná
vesničko. Zpět jsem nejel autobusem, ale šel pěšky do
Říkovic na vlak, cestou, kterou jsem šel snad více než
tisíckrát.

A ještě vzpomínám na těžká léta po roce 1914, kdy
začala první světová /snad nesmyslná/ válka. Již při
první všeobecné mobilizaci do 24 hodin musela

narukovat většina všech mužů. Všichni se utěšovali, že
do Vánoc budou zase doma, a zatím tato válka trvala
čtyři roky. My všichni Šamalovi hoši byli jsme v této
válce a Ladislav a Frantík se již nevrátili. Jejich jména
jsou vytesána mezi jinými jmény padlých na pomníku,
který je před školou. V roce 1917 jsme se ze Staré Vsi
odstěhovali do Hranic, do Hřbitovní ulice 23. Z vojny
jsem se již vrátil domů do Hranic.

Mojí rodné obci Staré Vsi u Přerova, kde byl náš otec
řídícím školy a zastával také varhaníka plných 33 let,
přeji, aby dále vzkvétala a aby v ní panoval nadále
laskavý poměr mezi občany.

Zdravím všechny staroveské občany a své vrstevníky,
pokud ještě žijí, a tisknu jim ruku, i když je dnes již
neznám. Nebydlím tam již 65 let.

Psáno roku 1981.

Poz. : Holtpán je přezdívka Ignáce Šišky, zemřel svobodný
v roce1925. Byl krejčím a opravářem šicích strojů.

Informace pro občany

Prohlídka nově postavených šaten a sportovního zázemí "Na Kopcách "
Prohlídka nově zbudovných prostor se uskutečnila dne 8. 4. 2023 před prním mistrovským utkáním SC Stará Ves.
Děkujeme všem, kteří v hojném počtu tuto akci navštívíli. Celková pořizovací cena zbudovaného zázemí bez započtení
jeho vnitřního vybavení byla stanovena na 13 226 608,22 Kč.

foto J. Šiška ml.
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Informace pro občany

Provozní řád Sportovního zázemí ve Staré Vsi
Prostory určené k pronájmu: bufet, klubovna, WC
Sportovní zázemí si může pronajmout:

- fyzická osoba starší osmnácti let
- přepronájem druhé osobě je zakázán
- pronájem sportovního areálu k pořádání

komerčních akcí bude schvalován starostkou obce,
zájemce musí podat písemnou žádost minimálně 14 dní
před konáním akce

Žádost o pronájem musí být vždy podána písemně
správci sportovního zázemí a musí obsahovat:

- jméno a příjmení nájemce
- termín pronajmutí
- požadované prostory k pronajmutí
- účel pronajmutí
- datum podání žádosti + podpis

Cenové podmínky:
- záloha při pronájmu 3 000,-Kč
- ze zálohy se hradí nájem, spotřeba el. energie,

vody a případné škody, zbylá hotovost se vrací
nájemci

- nájem 1 500,- Kč/akce
- cena za elektřinu: 10,-Kč/kWh
- cena za vodu: 100,- Kč/m3

Během pronájmu je zakázáno:
- používání pronajatých prostor takovým

způsobem, kdy může dojít k jejich poškození
- používání pyrotechnických efektů
- po 22 hodině používat zesilovač na

reprodukovanou hudbu a posezení pod
pergolou -platí při soukromých akcích
fyzických osob

Nájemce zodpovídá za dodržování zákona č. 379/2005
Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými
tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými
látkami a o změně souvisejících zákonů ve znění
pozdějších předpisů.

Nájemce je povinen ukládat vzniklý odpad na místa k
tomu určená.
Při předání a převzetí pronajímaných prostor bude
sepsán předávací protokol.

Pokyny při přebírání sportovního zázemí:
1. Před podpisem předávacího protokolu zapsat

všechny zjevné vady do předávacího protokolu.
2. Zapsat stavy elektřiny a vody, překontrolovat

funkčnost elektrických zařízení, osvětlení, aj.
3. Zapnout bojler na ohřev vody (v případě

potřeby).

4. Propláchnout trubky výčepního zařízení vodou
pomocí čistící nádoby (v případě potřeby).

5. Všechny odpadkové koše vybavit velkými pytli
na odpadky.

6. Doplnit toaletní potřeby na toaletách z vlastních
zdrojů.

Pokyny pro úklid pro vrácení sportovního zázemí:
1. Vynést veškeré přinesené věci, které patří

nájemci.
2. Uklidit nádobí.
3. Vyklidit chladničku, následně ji vytřít, odpojit

od elektřiny a nechat vyschnout.
4. Mrazák ponechat zapojený v elektřině.
5. Důsledně uklidit veškeré odpadky, vynést

všechny odpadkové koše (případně sesypat
odpadky do jednoho pytle) a pytle s odpadky
odvézt.

6. Uklidit toalety, očistit toaletní mísy a pisoár
(včetně toalety pro obsluhu), vytřít podlahu.

7. Umýt pulty ve výčepu a parapet vydávacího
okýnka.

8. Umýt stoly (lavice).
9. Propláchnout trubky výčepního zařízení vodou

(v případě jeho použití).
10. Vyčistit oplachovač na sklenice (nutno použít

dezinfekční prostředek „SAVO“ saponát jak na
vnitřek oplachovače, tak i na jednotlivé kartáče).

11. Vypnout bojler.
12. Vytřít důkladně podlahu v bufetu a v klubovně.
13. Při vracení zapsat stavy elektřiny a vody.
14. Vrátit zapůjčené vybavení (nádobí…)
15. Překontrolovat splnění předchozích bodů.

Bližší informace o pronájmu prostor Sportovního
zázemí ve Staré Vsi - například text smlouvy o
pronájmu, provozní řád, informace o volných
termínech pronájmu a kontakt získáte na webových
stránkách obce v sekci:
Informace - Pronájem Sportovního zázemí

foto J. Šiška ml.
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Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves

Vážení a milí čtenáři, poslední zprávičky z naší
školičky jste si mohli přečíst v minulém zpravodaji, to
ještě doznívaly Vánoce, ale nám nebyl dopřán přírodou
zimní spánek, tak jsme hned po novém roce skočili po
hlavě do práce. A nyní vám vše prozradíme…to bude
čteníčko….

Lyžování

Čekali jsme dlouho, než konečně napadne sníh. I
když normálně nesledujeme televizní noviny, ale

zprávy o počasí a hlavně o stavu sněhové pokrývky
jsme sledovali s napětím. A konečně Hlubočky hlásí
dostatečné množství sněhu, jupíííí, oprášíme lyže, na
poslední chvíli zkusíme, jestli nám sedí lyžáky a zda
jsme nevyrostli z lyžařské kombinézy. Večer všechno
nachystat a těšit se. Do Hluboček nejedeme poprvé, tak
víme, co nás čeká na tratích a doufáme, že se tam
setkáme s kamarády z beňovské a bochořské školy.
Škoda, že odpolední lyžování uteče rychleji, než
dopolední vyučování, nebo naopak, nešlo by lyžovat
hned od rána, aby i na odpočinek byla delší doba, třeba
celé odpoledne. Škoda, že těch krásných dnů bylo tak
málo, sníh, trocha sluníčka, skvělá společnost, skoro
jak na horách. A naši instruktoři? Ti byli na jedničku,
brali nás jako parťáky na sněhu……,tím myslím i ty
slabší lyžaře…….dodávali odvahu, sebevědomí ….za
sebemenší pokrok - palec nahoru.

Když jsme odstartovali lyžařskou školičku, jezdili
s námi i kamarádi, kteří stáli na lyžích poprvé. Poslední
den jsme je ani nepoznali…….myslíme ty začátečníky,
všichni jsme šněrovali kopec, jen se za námi prášilo.
Těšíme se na příští zimní Hlubočky a všechny, kdo
přišli, jako my, na chuť sněhu a lyžím.

Pololetní vysvědčení

Toník v košili, támhle jdou Terezka s Barčou
v šatech, co se děje, jdeme do divadla? Ale ne, vždyť

mají složky a kytičky …….je tu pololetní vysvědčení!!!
Někdo se tváří slavnostně, někdo radostně a na někom je
vidět, že by se nejraději vrátil domů. Proč asi?

Vysvědčení je totiž něco jako výplata: za dobrou práci -
dobrý výsledek - za dobrý výsledek - odměna, která
potěší. No a za horší práci - horší výsledek - odměna,
která nepotěší ani nás, ani rodiče.

V září se nám zdálo, že máme dost času, ale párkrát jsme
se vyspali a je to tu….. I když jsme mohli tušit, jak
dopadneme, protože paní učitelky nás zavčas varovaly,
stejně v nás byla malá dušička. Tak to bývá vždycky a tak
je tomu i dnes. Jsme malá škola, všichni o sobě všechno
víme a teď se všichni dozvědí, jak kdo z nás využil toho
půl roku - k té dobré odměně, která potěší, nebo k té
opačné? Sešli jsme se ve třídě u prváčků…….. nervozita
narůstá……už je nám jasno: Prváci samé jedničky, druháci
…….. u třeťáků už to bylo pestřejší, čtvrťáci musej někteří
přidat a páťáci….no, zabrat, zabrat…..protože za půl roku,
(který rychle uteče) půjdou do světa. Myslím si, že jsme
slyšeli hlavně pochvaly a povzbuzení do další práce.
Dáváme si předsevzetí, a to myslíme vážně ( né jak
mamky, že budou cvičit od ledna), že se do toho vrhneme
po hlavě a ty jedničky tam budou.

Masopustní veselice veselá je převelice. Lidé
vodí po vesnici medvěda i medvědici. Tancuj,
tancuj medvěde, karneval se povede.

Masopust…..masopust….co je to masopust? Jestli
tomu dobře rozumím…..pustit maso….nebo

tedy vypustit maso….kam? z čeho? …..no z jídelníčku a
na jak dlouho? Na čtyřicet dní. I ten ježek se před
zimou nacpe, tak i my před půstem se vrhneme na
zabijačky a hodování, protože máme před sebou
čtyřicet dnů půstu. Říká se tomu očista těla i duše.

Právě teď po celé republice probíhá masopustní
období, které končí v úterý o půlnoci před Škaredou
středou. Jak prožívali naši předkové ostatky, fašank,
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voračky….zkrátka masopust? To jsme se dozvěděli
z krásné knížky Chaloupka na Vršku - Jak to bylo o
masopustě.

O masopustu jsme mluvili pořád, v matematice jsme
počítali se zlomky např. - třetina koláče, převáděli dkg
na kg, tvořili slovní úlohy, kde jsme vypočítali, kolik je
potřeba masa na pochoutky ze zabijačky, ve vlastivědě
nás paní učitelka seznámila s krajovými zvyky, v jazyce
českém bylo potřeba napsat návod na výrobu maškary

a potom ji podle toho návodu ve výtvarné výchově
vyrobit. A nechyběly ani tanečky a písničky.
Vyvrcholení a překvapení přišlo ze školky. Přišel totiž
masopustní průvod s opravdickými maškarami a
nechyběl ani medvěd, který k tanci vyzval paní učitelky
za hudebního doprovodu. A co teprve ten skutečný
maškarní průvod, jaký asi bude? Určitě skvělý, parádní,
senzační…….jak by ne, když už o masopustu toho tolik
víme.

Pojďte s námi do Ria

A proč?! No na karneval. Dlouho jsme se na
karneval chystali, zrovna jako v tom Riu. Trošku

jsme měli smůlu, protože v únoru se Rio nekoná. A
protože všechno zlé je k něčemu dobré, šli jsme do
Hostince na základně. Když si to řeknete - „Hostinec na
základně“ to zní líp jak Rio, jejda, jak bylo dobře, že
jsme sem šli, tolik zábavy, tolik tancování, tolik smíchu,
tolik radosti, tolik překvapení …..a úplně nejlepší na
tom bylo, že si s námi mohli užít maminky, tatínci,
sourozenci, známí i neznámí, ti co tady chodili do školy
i ti co teprve budou. Zkrátka plná hospoda.

Jak se říká - „Někdo rád holky, jiný zase vdolky“.
Každý si mohl vybrat, soutěže, tanečky, hodování.
Masky byly určitě lepší, nápaditější, než někde za
mořem. Příští rok si uděláme ještě lepší, ty masky, to si
pište. Jinak to bylo prostě jako každý náš staroveský
karneval- boží.

Bruslení Holešov

Prý se málo hýbeme, povídali v televizi. My teda ne!
Letos jsme kromě plavání a lyžování moc rádi

využili mobilní kluziště v Holešově. Třikrát jsme tam
byli. Troufáme si říct, že umíme základní postoje
k bruslení, jízdu na jedné noze, cibulky a bezpečné
brždění. Tak jsme si mohli zahrát na honěnou, nebo
projíždět pod mostem. Do školy jsme se vraceli pořádně
vyvětraní, unavení a hlavně spokojení.

Recitační soutěž

Březen je měsíc knihy. Už druhý rok pořádáme
recitační soutěž. Letos se přihlásil docela velký

počet dětí. Přípravě jsme věnovali dost času. Paní
učitelky nám pomohly vybrat vhodné básničky a tak
jsme v hodinách literatury nacvičovali a recitovali……
Vyplatilo se!!! Odpoledne poezie bylo moc zdařilé. Měli
jsme trému, trošičku se třepal hlas, ale největší práci
měla asi porota. Vybrat z tolika dětí ty nejlepší není jen
tak. Vybraní byli odměněni dárkovým poukazem na
předplatné dětského časopisu a všichni si odnášeli
sladkou odměnu. Všichni jsme se snažili!!! Všichni jsme
byli odměněni!!! I když jsme všichni „nemohli mít
zlatou“ (škoda), odpoledne bylo super, rozcházeli jsme
se s dobrým pocitem, že vlastně poezie je fajn.

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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První třída na nečisto

Pamatujete si ještě na to, jestli jste se těšili do školy,
nebo vás školou strašili? To se tak někdy stává, že

když si s námi rodiče nevědí rady, tak řeknou… počkej,
ve škole, tam ti dají! A mají pravdu. 2. března paní
učitelka Opletalová nám předškolákům i rodičům
skutečně dala. Dala nám radostné, pestré, příjemné a
trošičku i naukové dopoledne. Vstoupit do budovy jsme
strach neměli, protože školu už skoro důvěrně známe,
chodíme tam přece každý týden cvičit do tělocvičny.
Dokonce se známe i s mnoha staršími žáky, třeba
z keramiky, nebo ze společných tvořivých akcí, ale
vstoupit do opravdové učebny už není jen tak. Trošičku
v nás byla malá dušička a myslím si, že i maminkám a
tatínkům trošičku šimralo v bříšku. Já to vím, maminka
mi mačkala ruku a to normálně nedělá. A potom jsme
hned poznali, že nás fakt čeká makačka na ruce i na
hlavu. Na lavicích byly pastelky, papíry, lepidla, nůžky,
skleničky s kuličkami ….no páááni, co s tím vším máme
dělat? Pak se to rozjelo, Paní učitelka nám řekla
pohádku, takovou tu básničkovou pohádku a my jsme
k tomu počítali ty poztrácené korálky a hledali vhodná
písmenka do křížovky a vystřihovali postavičky …..ještě
štěstí, že jsme k sobě měli prváky a druháky.

Ti už totiž umí číst, psát a počítat, takže nám pomáhali a
trošičku radili a věřte, že někdy ani nemuseli, protože
tak už toho spoustu umíme. Křížovku jsme vyluštili,
korálky spočítali, podle obrázků poskládali popletenou
pohádku. Rodiče také nezaháleli. Prohlíželi si pracovní
sešity, projekty prváků i druháků a kulili oči, co všechno
ti naši kamarádi dokázali za necelý rok a co my chceme
taky dokázat. Dopoledne uběhlo, ani jsme nevěděli, jak a
doteď jsme přesvědčeni a naše mamky taky, že nic
lepšího si nemůžeme přát, než takové učení.

Zápis do ZŠ
Do první třídy nemůže jít každý, musíte být aspoň šest
roků na světě, umět pořádně mluvit, znát své jméno i
příjmení, umět pozdravit a vlastně všechna ta kouzelná
slovíčka. Dobré je, když si člověk připraví nějakou
básničku nebo písničku. Mamka si přečetla, že třetího

dubna bude zápis do prvních tříd, my už máme školu
dávno vyhlídnutou, bude to ta naše, kde jsme minule
byli na nečisto, tak jsme se s mamkou připravili a
vypravili. Teď ta třída, kam budu možná chodit (jestli
něco při zápisu nezmastím) vypadala trošku jinak.
Žádné děti tam nebyly, jen dvě paní učitelky, lavice byly
taky jinak a na nich zase pastelky, lepidlo a volné papíry,
každá z paních učitelek si s námi popovídala, trošičku se
vyptávala a každá na něco jiného.

U jedné paní učitelky jsme povídali pohádku podle
obrázků, u druhé jsme počítali a hráli si s čísly a tvary a
ony při tom sledovaly, jak držíme tužku, jak
vyslovujeme, jestli rozpoznáme barvy…….zkrátka,
prokleply nás. Myslím si, že do té školy půjdu, že se nic
nepokazilo, odcházeli jsme s mamkou skoro poslední.
Představte si, že před námi bylo sedm dětí a všichni se

známe ze školky, to bude prima třída. Říkala to i
mamka, a když to řekne maminka, tak to musí být
pravda.

Honba na velikonočního zajíce aneb vetřelec u
nás

Blížily se Velikonoce, svátky jara, hodně jsme se o
tradicích dozvěděli v prvouce, vlastivědě a

literárním čtení. Jedno páteční odpoledne jsme ve škole
vytvářeli velikonoční výzdobu. Každý si přišel na své,
někdo raději keramiku, jiný přírodniny, někdo zdobil
květináčky na jarní potěšení. I přes tu zimu okna vítala
jaro.
Konečně začal velikonoční týden: Modré pondělí, Šedé
úterý, Škaredá středa…..právě ta středa, ta se obzvlášť
vydařila. Ještě před začátkem vyučování přišla, no spíš
přiletěla trošku vyděšená paní učitelka ze školky.
Potřebovala naši pomoc….po školní zahradě prý pobíhá
veliký králík nebo zajíc a je potřeba ho vyhnat. Ale předem
ho nevyplašit. „To je asi ten náš králík z Dobrčic, je velký a
krade nám vajíčka“- povídá kámoš. Když nevyplašit, tak
nevyplašit, po chodbě jsme šli jak němý a zpomalený film,
zkrátka potichoučku a to my umíme. Dobře jsme se oblékli,
protože příroda se asi pomátla, žádné jaro, ale zima a veliká,
nevadí, řeknu vám, byl to obří králík. Nejdřív jsme
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ho pozorovali. Nekradl, ale pořád něco schovával, pak jsme
ho promyšleně obklíčili, ale zpozoroval nás a začal
kličkovat, tož králík. Dal nám zabrat! Ale znáte to, mnoho
psů (dětí ) - zajícův konec. Jsme dobří, vyhráli jsme. A byl
to on, ten z Dobrčic! Akorát že nekradl, ale dával. Po
zahradě rozmístil sladkosti a některé rozvěsil i na stromy.
Takže né škaredá, ale sladká středa to byla a bylo toho dost,
pro školkáčky i pro nás školáky.

Beseda s policií

Opravdu ta středa nebyla škaredá, neměli jsme se
proč škaredit, spíš byla dobrodružná. Když jsme se

vrátili ze svačinky do třídy, překvapením jsme oněměli.
Ve třídě byla policistka, že by kvůli tomu králíkovi?
Kdepak, přišla si za námi popovídat, asi si řeknete, co si
mohou povídat děti a policie?! Moc věcí. Něco už jsme
slyšeli dřív, ale neuškodí si důležité informace oprášit.
Paní policistka byla moc příjemná, nepoučovala, spíš
povídala různé příběhy, které sama zažila, vyšetřovala a
které by se nemusely stát, kdyby se všichni, nejen my,
řídili pravidly, v dopravě i v běžném životě. Nebáli jsme
se na cokoli zeptat a sami jsme mohli vyprávět, co jsme
zažili a kdy jsme potřebovali všechno, co už nám kdo ve
škole poradil, co už jsme slyšeli stokrát a nebrali vážně.
Sami jsme si při besedě zahráli modelové situace, např.
setkání s cizím člověkem, nebo naše přítomnost při
dopravním neštěstí a jak se bránit šikaně. Jsme schopni
šikaně zabránit my sami? Asi těžko, vždycky bychom se
měli obrátit na člověka, kterému důvěřujeme. Moc se
nám to líbilo. To byla teda středa - tudy z nudy aneb
BESEDA S POLICIÍ.

Den Země

Před každou oslavou doma pořádně uklidíme.
Protože v úterý 22. dubna měla Země svátek, tak jsme

na její oslavu potřebovali uklidit naše „doma“, zkrátka naši
obec. Vzali jsme si pytle, rukavice a po třídách vyrazili do
vesnice sbírat odpadky. Bylo jich dost. Nejvíc, to byste
nevěřili, bylo nedopalků z cigaret. Kuřáci!!! Polepšete se! Po
práci legraci….tvořivé aktivity na zahradě a na dvoře.

Bylo tam toho dost, každý si přišel na své: poznávání
kvetoucích bylin, vyrábění kytice pro naši oslavenkyni i
s přáníčkem, výsadba letniček na okrasu školy a nakonec
mňamka……. Příprava ovocných salátů.

Milá naše ZEMIČKO, děkujeme za všechno krásné,
živé i neživé, a aby to krásné, živé i neživé vydrželo
mnoho a mnoho let.

Boj o řidičák

Když máš víc jak deset let, můžeš jezdit na kole bez
doprovodu dospělého, zkrátka sám. A to člověk

někdy potřebuje, vyjet si jen tak sám a kochat se a
přemýšlet, ale má to podmínku- musíte mít oprávnění, jen
tak sám se vydat „kolmo“do světa.

Musíte zkrátka získat řidičák na kolo. Právě ve čtvrtek
dvacátého dubna jsme se vypravili do Přerova do Atlasu
vyzkoušet si nanečisto, jak toho dosáhnout. Jestli jste
někdy skládali zkoušky tohoto typu, tak víte, o čem je
řeč. Nejdříve byla teorie. To jsme se dozvěděli, jak má
být vybaveno kolo, se kterým chci vyjet ze vrat našeho
domu. No, to jsme koukali, je toho dost! Krom toho
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jsme si zopakovali dopravní značky, první pomoc a
důležitá telefonní čísla pro případ, kdyby se něco stalo.
Ukázalo se, že to vybavení cyklisty je fakt nutné.
Pak byla praktická část, tak zvané jízdy. A to už jezdili i
druháci a třeťáci, nejen my, čtvrťáci. Zatím co druháci a
třeťáci ještě pokračovali v jízdách, my jsme šli do
učebny psát testy. No, byla to makačka, nejvíce jsme
mohli získat 20 bodů, nejméně třináct, menší počet už
znamenal - choď pěšky, jezdi s doprovodem a za rok to
zkusíš znovu. Bylo to sice nanečisto, ale všichni by
nezískali řidičák na kolo s datem 20. dubna. Ještě že tak,
za rok pojedeme znovu a to už bude stoprocentní
úspěšnost.

Škola v přírodě

Škola v přírodě je oddychový čas pro děti i pro rodiče.
Je vám to jasné? Zpočátku to vypadá…Jak to tady

bez těch dětí vydržíme? A taky….bez maminky a bez
tatínka mi bude smutno….. a odpočineme si od školy.
A sotva se zavřou dveře autobusu a poslední zamávání
ručkou, je slyšet hluboký oddech rodičů „sbohem a
šáteček“ a máme konečně čas jen na sebe. V autobuse
děcka otřou slzičky a hurá do přírody. V údolí začíná
jaro a tady v kopcích, Švagrov totiž je v Jeseníku, je
pořád ještě zima a sníh. Jestli si myslíte, že jsme si od
školy odpočinuli, tak od budovy možná jo, ale od učení
nene. Bylo to učení jiné a s lektory a lektorkami. A když
nám paní učitelky říkají, že se učíme pro život, tak je to
pravda pravdoucí, protože všechny ty pokusy, aktivity,
bádání, výpočty, pečení, znalosti o zvířatech, co
potřebují a jak o ně pečovat, výroba krmítka, mýdélek,
znalosti o přírodních materiálech a bylinkách se nám
teď úžasně hodily, tak, jak nás to naučily naše paní
učitelky.

Žádná činnost pro nás nebyla překážkou. Škoda, že
jste nemohli jet s námi, to byste koukali. Bydleli jsme
v dřevěné chalupě, ale veliké, pro lenochy tam byl
výtah, ale my raději po svých. Mami, tati, babi, to
jídlo…..pravá, zdravá, pestrá výživa. Tak blízko, teda
úplně uvnitř přírody, jsme snad ještě nikdy nebyli. Né,
že bychom ve Vsi nebyli často v lese, nebo někde
venku, ale tady neslyšíte auta, ani hlasitou hudbu, jen

bublání potůčku, zpěv ptáků, takový klid, že vám to ani
nedovolí křičet. Hladili jste někdy ježka, nebo ještěra?
Ne? Zajeďte si do Švagrova. Těšíme se, že tam příští
rok pojedeme znovu. Na mobily a počítačové hry jsme
si ani jednou nevzpomněli, totiž tato škola v přírodě
byla jedna veličajzná hra.

Sedm ctností rytířských…veršování,
lukostřelba, zápas, lov (sokolnictví) jízda na
koni, šachy, plavání.

Než opustíme tuto školu, musejí z nás být dokonalí
muži (samozřejmě i ženy), pilně na tom pracujeme a

krom učení (vzdělávání) plníme sedm rytířských
ctností….znáte je? První ctnost je veršování - zvládli jsme
a dokázali v recitační soutěži, druhá ctnost - lukostřelba -
kolikrát jsme už stříleli na cíl a jeden z nás, nebudu
jmenovat, malej Jiřa má dokonce medaili z lukostřelby,
třetí ctností je zápas - tak to trénujeme denně, další a to
čtvrtou je lov se sokoly a to zvládáme i bez sokola,
pamatujete? Toho obřího králíka jsme přece chytili. Pátá
ctnost je jízda na koni, to je podobné jako jízda na kole a tu
přece zvládá každý, šestá je hra šachy, to my známe
mnohem víc her z našeho kroužku a zbývá nám poslední
sedmá ctnost a tou je plavání a zrovna teď s tou vodou
všichni bojujeme na přerovském bazénu, někteří už si
vodu ochočili, jiní teprve hledají taktiku.Ale věříme,
znovu říkám, než opustíme tuto školu, tak všichni budou
rytířské ctnosti zvládat. Protože všechno je důležité pro
přežití. Když to zvládli už rytíři ve středověku, to by v tom
byl čert, abychom to nezvládli my.

Čarodějnice

Čeština je krásná řeč. Můžeme říkat čarodějnice, nebo
čarodějka. Před čarodějnicemi děti prchají a

v minulosti, jestli si pamatujete, čarodějnice dokonce
upalovali. A když si řeknete čarodějka, to už je jiná,
čarodějka vám může cokoli vykouzlit anebo vás okouzlit.
Čarodějky moc dobře známe (čarodějnice taky).



ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 1/2023-15-

foto Farnost Stará Ves

foto Farnost Stará Ves

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves

Čarodějek máme totiž plnou školu, jsou to naše paní
učitelky a to vám řekneme, ty pořádně kouzlit umí. I
z nezáživné matematiky vykouzlí takovou hodinu, že ani
nevíte, že vlastně počítáte a tak je to se vším. Do školky
stačí vejít a už jsme v kouzelném světě, někdy mezi
zvířátky, někdy mezi pohádkovými postavami a někdy
jsou tu umělci jeden vedle druhého, pak přiletí
pohádkoví draci a jindy zase odlétají ptáci do teplých
krajin. Nemyslete si ale, že se kouzlí jen tady, paní
učitelka ve škole nás zavede do středověku a ani nás

nenapadne, že se učíme historii. Ve výtvarné výchově se
všichni proměníme v malíře a to byste koukali, na ty naše
obrazy. Ve výtvarce jsme z hadýrek, lepidla, obyčejné
větve - čáry máry fuk, s hlavní čarodějkou vykouzlili
pravou, možná trochu ošklivou čarodějnici. Než jsme ji
ale upálili, jak to bylo v té historii, prošli jsme dlouhou
cestou a ……. Čarodějnice se vždycky slétaly na Petrových
kamenech. Ze Staré Vsi je to trochu z ruky, tak jsme se
slétli na zastávce, to byste měli vidět. Pravé čarodějnice,
jenže kterou upálit? Nakonec kat vybral jednu, která měla
před zlým osudem uchránit všechny ostatní a obětovat se.
No…. nelíbilo se jí to, křičela, řvala, plakala a nechtěla a
nechtěla a nechtěla…. No, ještě, že jsme měli připravenou
tu ošklivku a děti hned věděly, co s ní. Nakonec se kat
nechal pláčem a nářkem dětí a odsouzenkyně
uprosit….uff, to se nám ulevilo…… nakonec na hranici
vzplála námi vytvořená náhradnice. Na celý rok máme od
zlých kouzel a nepřízně přírody pokoj.

Teď už jsme se mohli s klidnou dušičkou pustit na
výpravu kouzelnickou stezkou, na soutěže, na tvoření, na

vaření lektvarů a vysněné špekáčky. U všeho jsme měli
parťáky, někoho z rodiny. Příroda zavelela k ukončení
nádherného pátečního odpoledne, začalo pršet, stmívalo
se a šli jsme spokojeni domů. S plnými bříšky a dobrou
náladou. Tak čarodějnice, za rok na shledanou.

Můj domov to je máma, táta, babička, tam
máme sestřičku a nebo bratříčka. Tam kde je
máma s tátou, tam svůj domov mám…….
odkudkoli se tam rád vracívám.

Víte o tom, že i rodina může mít svátek? Že né? My
jsme to dokázali, nepekli jsme cukroví, to jsme

nechali na maminkách, protože to uměj přece jen líp
než my, stejně bychom to ani nestihli. Naše šikovné
ruce tentokrát byly zaměstnány tvořením.

Žádná oslava se neobejde bez kytiček, aby květiny
neuvadly, musí se zalévat a ozdobnou konvičkou z lásky,
pak kvetou pro naše blízké ještě líp. Od 15. 5., kdy
slavíme Den rodiny, zdobí každou naši domácnost
ručně malovaná od srdíčka dělaná zalévací konévka.
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Tátům, strýcům i dědečkům v rodině přiletí pod krk
společenský motýlek, až vyzvou mámu na taneček, bude
se jim hodit. Všechny, kteří přišli odpoledne do naší
školičky, jsme potěšili písničkami, básničkami, dobrou
náladou, kterou podpořil i šálek voňavé kávy a k tomu
to maminčino cukrovíčko. Panečku, to byla oslava. Na
zdraví, na štěstí a na společné setkání zase za rok.

Škola hrou

Co říkal Jan Ámos Komenský? Že škola má být
hrou….v naší škole to tak máme. Některé dny se

učíme tak, až se nám z hlavy kouří. Paní učitelky to
poznají a hned nám naordinují pauzičku v té
myšlenkové dřině. Namíchají nám kulturní koktejl:

kapičku divadla, pár lžiček hudby v podobě koncertu,
odměrku exkurzí a poznávacích výletů. Když se vrátíme
do školních lavic po „pobytu v regeneračních lázních“
jedeme zase hned na plné pecky a líp nám to pálí.
A věřte nevěřte, hned víme, proč jsme tam byli, každá
kapička té kulturní medicíny nám pomáhá poznávat
svět po kousíčkách, podle toho, jak jsme velicí. Tak si
uvědomíme, že divadlo není jen divadlem, ale kouskem
skutečného života, že koncert v nás probouzí chuť na
něco hrát, jak můžeme řešit situace, které nás překvapí,
a také jak se chovat při takových příležitostech.
Zjistíme, že každý den je krásný něčím jiným a škoda
každého dne, který nevyužijeme do poslední minuty.

Les ve škole – aneb – příjemná změna

Často a rádi chodíme do lesa. Procházkou a
pozorováním posilujeme tělo i mysl. V pátek 26.

května byla příjemná změna. Nešli jsme do lesa, ale les
„přišel“ k nám do školy. O lese a jeho obyvatelích už
toho hodně víme. Tak si ty vědomosti prověříme a
vyzkoušíme! – řekli jsme si a tak se i stalo. Na sedmi
stanovištích se děly věci! Co všechno jsme prověřovali a
zkoušeli? Na jednom kousku zahrady jsme prověřovali
svoji sílu při rytí, na vyryté půdě jsme pozorovali
odstíny barev, lupou jsme pozorovali život v půdě,
hmatem zkoušeli strukturu půdy. A když si z půdy
uděláte s trochou vody takovou kašičku, najdete pěkný
kolík, krásně se tím maluje. Hned jsme to zkusili. Dařilo

se. Na dalším stanovišti jsme vyráběli srážkoměr
z PETEK, v jiném koutku jsme hmatem poznávali živé i
neživé přírodniny, kousek dál určovali jarní kytky.
Zkrátka jsme zaměstnali všechny smysly. Rychle to
uteklo a bylo to moc fajn. Ten den jsme byli zároveň
v lese a zároveň ve škole. Pro nás i pro obyvatele lesa to
byla příjemná změna. Pro nás dobrodružství, pro
zvířátka a ptáčky klid, který teď na jaře potřebují.

Den dětí

Haló, haló, kluci a holky vstávat - dnes je váš den -
je Mezinárodní den dětí. A tak jsme slavili,

opravdu jsme slavili a po našem. Vypravili jsme se do
přírody za dobrodružstvím. Kam jinam, než do
Kosteleckého lesa, pro dnešek pohádkového. Potkali
jsme se s princeznou i čarodějnicí, zasmáli jsme se
šikovnosti Pata a Mata, unikli jsme před loupežníky a
nenechali se vystrašit čerty. Na paloučku nám zatančila
lesní víla.

Ve zdraví jsme prošli celým mixem pohádek, který
nám namíchali kamarádi ze školy v Kostelci.
Třešničkou na svátečním dortu bylo pohoštění na
myslivně. Pravdou je, že už jsme nějaké osvěžení a
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krátký odpočinek po těch dobrodružných kilometrech
nutně potřebovali.

Zase to bylo prima dopoledne, ostatně jako každý rok
v den svátku dětí. Díky, školo v Kostelci.

Praha

Zatím co menší spolužáci slavili svátek dětí
v pohádkovém lese, my „mazáci“ (starší, větší a

rozumnější) jsme odjeli až do Prahy a dokonce na dva
dny - a taky to bylo pohádkové. Hned jak jsme přijeli do
Prahy, tak nás před budovou rádia přivítal moderátor
Fajn rádia Vojta Přívětivý, určitě ho znáte, chodil do
naší školy. Představil nás všem lidem z rádia. Třeba je
posloucháte….rádio Hit, Blaník, Rock rádio….dovedete
si představit, jak jsme byli pyšní.

Protože ve vlastivědě jsme si dlouho povídali o
historii České země, byli jsme zvědaví. Konečně to co
jsme slýchali a co nás moc bavilo, teď konečně uvidíme
na vlastní oči. Přáli bychom vám, abyste mohli prožít
to, co my. Nákupní střediska a mekáč ….to je všude
stejné, ale místa, kterými procházeli panovníci, slavní
spisovatelé, hudebníci, zkrátka naši předkové, to najdete
jenom v Praze. A my jsme tudy šli. A byli jsme hrdí a
pyšní, že jsme prapraprapotomci těch velkých
osobností. Pojďte s námi: na nábřeží Vltavy stojí
nádherné Národní divadlo, projdeme Zlatou uličkou,
dojdeme až k Daliborce, okouzlí nás nádhera Chrámu
sv. Víta i Bazilika sv. Jiří, celý Pražský hrad - a když se
spolu podíváme kolem, už pochopíme, proč se říká
stověžatá Praha. Slyšet naživo Loretánské zvonky, nebo
projít zrcadlové bludiště na Petříně, to je zážitek!!! A co
takhle se svézt na 200 let starém kolotoči, jedním ze tří
dochovaných originálů v Evropě, to už je fakt hustý!

Na Karlově mostě si můžeme něco přát a teď
rychle…..bude celá…. Rychle na Staroměstské náměstí
k Orloji. Zakončíme první den, jak jinak, než návštěvou
McDonald´s a hned jsme v současnosti.

Druhý den jsme se zase vrátili do historie. Uznejte,
nenavštívit Vyšehrad, by byl hřích. Při procházce místy
posledního odpočinku jsou tam jména dávno minulá,
pro nás opravdová historie, ale i jména, která si my,
spíše naši rodiče a prarodiče pamatují. A hup dolů na
Václavské náměstí ke koni sv. Václava. A odskočit si do
nejstaršího hračkářství Hamleys mezi hračky a něco
nakoupit. Před odjezdem domů byl ještě čas
prohlédnout si celou budovu Hlavního nádraží a hurá
na vlak a domůůůůů.

Švédské šance

Sobota 10. června - vyšli jsme na Švédské šance.
Nebyl to ani tak výlet, spíš dějepisná exkurze. Znáte

Švédské šance? Je to pěkné místo blízko Přerova, takové
výletní místo, krásná příroda, dávná i nedávná historie.
Na rozdíl od jiných dnů tu bylo poměrně hodně lidí.
Všichni i s paní ředitelkou jsme přišli uctít památku
zavražděných 267 obyvatel z obce Dobšiné na Slovensku.
Jen prostý kříž připomíná tu hrůzu, nedávnou hrůzu.
Vzpomínky a úcta patří těm lidem. Na co asi mysleli,
když stoupali do kopce? Válka skončila, těšili se domů.
Na kopec došli, domů už ne!! Ještě jsme si prohlédli
starou pozorovatelnu, dozvěděli se vše o názvu, poloze i
historii tohoto kopce. Na podzim ještě půjdeme do
Muzea Komenského, kde se dozvíme vše o Švédech,
kteří zde měli slavný tábor během třicetileté války a zde
nabyté informace si ještě doplníme a upevníme.
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Školní výlet… a nashle školo

Každá škola má svůj konec jako měla začátek…

Před tím školním koncem po roce „tvrdé“ práce
jezdíme na výlet. Já vím, že letos těch výletů bylo dost,
ale ty byly jiné, poznávací, ale tento konečný je
bonusový za tu školní dřinu! Mohli jsme si vybrat. Jak
se dalo čekat: školka, první, druhá a třetí třída si
vybraly ZOO v Lešné. Stokrát jsme tam byli, stokrát
zase pojedeme. Vždyť zvířátka jsou pokaždé jiná a
pokaždé nás to baví.

Čtvrťáci a páťáci taky jeli za „zvířátky“ o něco staršími
a většími. Navštívili Dinopark. A tak jsme si to 15.
června všichni užili - malí, velcí, tlustí, tencí - bylo nám
dobře a spokojené byly i paní učitelky, protože my jsme
v podstatě hodné děti, hlavně na výletech.

Hurá léto!

Není to zase tak dlouho, co jsme nadšeně, možná
někteří trochu otráveně přicházeli do školy.

Mysleli jsme si: “Deset měsíců školní dřiny, deset měsíců
legrácek s kamarády, deset měsíců nových poznatků,
deset měsíců drobných průšvihů……“ a uběhlo to ani
nevíme jak. To víte, že průšvihy i radosti byly. Průšvihy
zapomenuty (doufáme) a radosti a úspěchy zůstávají.

Znáte ten pocit….před sebou dovolená, prázdniny…. I
přes to, že se na volno a oddech od školy těšíme, chtěli

jsme se se všemi pořádně rozloučit. My děti to neumíme
jinak, než se předvádět. A nejlíp se to předvádí tím, v čem
se cítíme pevní v kramflecích. Někdo umí zpívat, někdo
recituje, někdo krásně kreslí a tak jsme s našimi paními
učitelkami dali hlavy dohromady a vrhli se do práce. A
výsledek? Ten jste určitě viděli a prožívali s námi. Tři
divadelní představení …Do mateřské školky přiletěl
hrozný drak, chtěl si smlsnout na princezně - viděli jste
ale, že to dopadlo dobře, sláva veliká, svatba „hustá“,
tanec rozverný…… Prváci a druháci za pomoci čtvrťáků
všem ukázali, jak se nevyplácí neposlouchat. Princeznu
zachránil rytíř, a toho neposlušného Budulínka babička s
dědečkem. A byla to operka i s tancem, prostě nádhera.
Každá pohádka konči svatbou a tak skončila i operka
Šípková Růženka, kterou jsme nastudovali my páťáci a
třeťáci. Každé romantické dílo, které šťastně skončí,
vyvolá úsměv, potlesk a slzičky dojetí. Maminky a tátové,
babičky a dědečkové, máte to šikovné dětičky a
vnoučátka, že jo….

Než dotančil taneční kroužek, všichni jsme se otřepali
z rolí. V klidu jsme dlouho nezůstali, protože začali hrát
„muzikanti“ ZUŠky k poslechu i tanci. Rozjela se super
párty. Někdo se posiloval jídlem a my jsme si šli užít
super soutěže, které už paní učitelky měly připravené na
fotbalovém hřišti a tam jsme se sešli i s bývalými žáky
naší školy a ti se nestyděli a rádi se k nám přidali. I když
už jsou v našich očích skoro dospělí, tak blbli jako my a
lovili jablíčka z rybníku, chodili v ploutvích jako
kačeny…..no, zkrátka se vyřádil každý, kdo si chtěl užít
prima den.

Nevím, jestli jste našli svoje děti, ale najednou se místo
nich na hřišti objevili motýlci, tygři, spidermani, ryby no
všehochuť. Unavení a s dobrou náladou jsme se se
setměním rozešli do svých domovů.

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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A je to tady!

Poslední týden, poslední akce, poslední úspěchy,
poslední loučení…Řekneme Vám to ve zkratce.

V pondělí 26. 6. nás staroveští hasiči odvezli svými auty
do Bochoře na orientační závod „ O bažanta
královského.“ Na závod se sešly školy z Bochoře,
Radslavic, Prosenic, Vlkoše a my.

Byly jsme třetí!! Dobré, ne? Závod se nám moc líbil,
putovní pohár jsme nevyhráli, ale určitě se o to příští rok
pokusíme. Moc děkujeme SDH Stará Ves za spolupráci.

Úterý 27. 6. Byl den plný sluce a zážitků v Kroměříži.
Milá slečna průvodkyně nás provedla zámkem, paní
učitelky parkem a městem. Nezapomenutelný zážitek
bylo zrcadlové bludiště. Naštěstí ani ten největší „loudal“
nezabloudil.

Ve středu 28. 6. sedm škol zápolilo v turnaji ve
vybíjené v Prosenicích. My jsme si odvezli krásné 2.
místo. Všichni jsme se snažili, byli jsme natrénováni a
motivování paními učitelkami, ale nejvíce se za školu
rvala Maruška Vavreková. Maru, díky! Na příští rok se
již těšíme. Paní učitelka Doležalová nám už říkala, v čem
se budeme zlepšovat a možná to bude zlatá!

Středeční odpoledne patřilo předškolákům. Na
Zahradní slavnosti nám naši budoucí školáci krásně
recitovali a zazpívali, řekli dojemná slova a nejedné paní
učitelce, maminkám i babičkám ukápla slzička.

Školní rok je jako šňůra perel, každá perlička ukrývá
jeden příběh, prožitek, poznatek, zkoušku i výsledek.
Zhodnocení naší práce proběhlo ve čtvrtek, kdy se
s námi loučili páťáci. Nachystali si krásný dopolední
program, po kterém následovalo trošku uslzené
předávání vysvědčení, slavnostní přípitek a výborný
oběd, potom diskotéka a rozlučková párty ve školní
družině.

V pátek to byla ta úplná tečka, poslední nejkrásnější
perličku jsme svázali do náhrdelníku a mile jsme
ukončili školní rok 2022/2023.

Dařilo se nám a byli jsme tu rádi, ale bez vás maminky
a tátové, babičky a dědečkové, bez vás paní učitelky,
asistentky, vychovatelky a kuchařky, bez vás by to
doopravdy nešlo.

Všem vám moc děkujeme. Nic není zadarmo, tak
moc děkujeme všem, kteří jste nás podpořili
pomocí, finančně i jakkoli jinak při všech akcích,
i v každodenním životě, fandili nám a věřili v nás.
My dobře víme, kdy z nás máte radost a my zase
máme radost, když panuje pohoda mezi školou a
vámi.

DĚKUJEME!!!!!
Vaše děti i naše paní učitelky, asistentky,

vychovatelky, zkrátka celá škola.
Přejeme Vám krásné letní dny, slunce v duši i

nad hlavou.
Text a foto zaměstnanci ZŠ a MŠ Stará Ves

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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Myslivecký kroužek Dubánci

Myslivecký kroužek Dubánci 2023

V květnu letošního roku oslavili Dubánci své páté
narozeniny. Nyní máme 14 dětí, 2 vedoucí

a jednu pomocnici vedoucího. Naše schůzky se konají
jednou za dva týdny, vždy ve středu. Když počasí dovolí,
nejraději se potulujeme po venku. Jinak se scházíme
v klubovně na středisku u pana Jiřího Zanášky, kterému
tímto velmi děkujeme za přízeň a nemalou výpomoc.

V letošním roce jsme si založili skupinu na telefonu,
kde se domlouváme na schůzkách.

Po každém setkání zde vkládáme fotky, aby se rodiče
mohli podívat, co jsme dělali, a jak jsme se měli.

Schůzky jsme věnovali především přikrmování zvěře,
prevenci ochrany zvěře a přírody, zásadám péče o zvěř a
přírodu, poznávání rostlin, stromů, zvěře, atd.

Vyráběli jsme si, malovali si a hráli, a především se
věnovali přípravě na okresní kolo přírodovědné
soutěže, které jsme se v téměř plné sestavě zúčastnili.

Naše děti se nenechaly zahanbit a předvedly slušné
výsledky. Za zmínku stojí především obhajoba loňského
vítězství ve střelbě ze vzduchovky, za kterou patří velká
gratulace Vašíkovi Ondrouchovi. Uspěl v konkurenci
přibližně 60 dětí a s přehledem si vystřílel opět první
místo!

Nyní už nám naplno vládne měsíc červenec. Nejen
období letních prázdnin, ale také srnčí říje. Dávejte
proto na sebe pozor a jezděte velmi opatrně, abyste se
nechtěně s nějakým srnčím kusem na silnici nesrazili.
Myslivecký kroužek Dubánci Vám přeje krásné léto
plné slunce a radostí.
„MYSLIVOSTI ZDAR!“

Text a foto: Daniela Palíková
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foto Farnost Stará Ves

Život ve farnosti
Letní prázdniny ve farnosti jsou vždy obdobím, kdy si
všichni můžeme odpočinout, bavit se a prohlubovat
svou víru a poznávat nové zážitky. Nabízí mnoho
možností pro společné setkávání, duchovní růst a
vytváření pevných vazeb. A teď něco málo o již
proběhlých událostech…

Tříkrálová sbírka

Tříkrálová sbírka je jednou z nejvýznamnějších
událostí ve farnosti, která spojuje nás všechny ve

snaze pomoci potřebným.
Každý rok v době kolem svátku Tří králů se farníci

zapojují do této tradiční sbírky, která má za cíl pomoci
potřebným lidem po celé zemi. Přípravy začínají již
několik týdnů před samotným datem. Koledníci se
rozdělují do skupin tvořených vedoucím skupinky a
našimi malými králi (4 skupinky), poté se vydávají po
obci, domech a ulicích, aby vykoledovali peníze na
podporu charitativních projektů. Králové jsou
symbolicky oblečeni jako tři mudrci z Východu. Během
své cesty koledují, zpívají koledy a přejí požehnání
rodinám. Lidé mají možnost přispět do kasiček nebo
darovat peníze na dobročinné účely, na pomoc
konkrétním charitativním projektům, které podporují
potřebné lidi, sociální zařízení nebo pomáhají rodinám
v nouzi. Cílem je poskytnout materiální i morální
podporu těm, kteří ji nejvíce potřebují.

Společně se snaží dosáhnout co nejlepšího výsledku a
přinést radost a pomoc do života druhých. Tříkrálová
sbírka je nejen způsobem jak vyjádřit svou solidaritu, ale
také příležitostí pro farníky samotné prožít důležitou
část vánočního období a rozšířit povědomí o
charitativních aktivitách ve farnosti i ve společnosti
vůbec.

A výsledek krásných 24.239Kč už našlo své potřebné.
Více na webových stránkách Charity České republiky.

Velikonoce

Velikonoce jsou jedním z nejdůležitějších
křesťanských svátků, které se slaví na počest

vzkříšení Ježíše Krista. Pro farnost jsou Velikonoce
obdobím radosti, naděje a duchovního obnovení.
V průběhu tohoto svátku se koná řada liturgických a
tradičních aktivit, které přinášejí farníkům poutavé a
hluboké zážitky.

Příprava začíná postní dobou, která je obdobím
pokání, modlitby a očisty. Farnost v této době nabízí
svým farníkům možnost zúčastnit se postních
bohoslužeb, rozjímání a pobožností. Je to čas, kdy lidé
přemýšlejí o svém vztahu k Bohu a připravují se na
slavení vzkříšení.

Tradičním zvykem je také výzdoba kostela, aby
květinami, ozdobami a symboly vyjádřili radost a oslavu
vzkříšení. Květiny, především lilie a hortenzie,
symbolizují nový život a vítězství nad smrtí.

Vrcholem celého svátku Velikonoc je Velikonoční
triduum, které zahrnuje Křížovou cestu, Velký pátek a
slavnostní vigilii Velikonoční noci. Farníci se společně
účastnili těchto liturgických událostí, které byly zároveň
příležitostí k prohloubení jejich víry a připomenutím
Ježíšova utrpení, smrti a vzkříšení.

Velikonoční neděle přinesla radostné slavení
vzkříšení, během kterého zaznělo slavnostní aleluja,
zazněly radostné písně a vzdával se dík za dar vzkříšení.
Velikonoce jsou tak obdobím naděje a duchovního
obnovení a radosti z vzkříšení Krista a sdílením své víry
s ostatními, které je základem života farnosti.

Mše sv. za staroveské a přestavlcké hasiče

Během jara se ve farnosti tradičně opět konala mše
svatá, která přináší dík za práci a obětavost

staroveských a přestavlckých hasičů pod patronátem sv.
Floriána. Tato bohoslužba je zvláštním okamžikem, kdy
všichni vyjádřili své uznání a poděkování těmto
statečným mužům a ženám, kteří dobrovolně slouží
sboru a riskují své životy pro ochranu a záchranu
ostatních.

Farnost Stará Ves
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Během obřadu byli přítomní hasiči představeni a
přijali požehnání od kněze. Pomodlili jsme se za jejich
ochranu, sílu a vedení ve výkonu jejich povinností a
vyjádřili společně svou vděčnost za jejich obětavou
službu ve prospěch obce. Zároveň to byla příležitost
k povzbuzení jejich práce, aby pokračovali s odvahou a
oddaností. Tato slavnostní bohoslužba byla možností
k propojení farnosti a hasičského sboru, kdy se obě
strany vzájemně podporují ve svých hodnotách a
poslání.

Poté následovalo bohaté občerstvení v sále obecního
úřadu. S hasičským pozdravem „Ohni zmar“.

První svaté přijímání

Bylo významnou událostí ve farnosti, kterou všichni
prožili v rámci svého duchovního růstu. Byl to

okamžik, kdy si všichni připomněli, jak se poprvé
připravili na své osobní přijetí těla a krve Páně, což je
jedna ze svátostí katolické církve. I my jsme měli
možnost tuto událost slavnostně prožít. Bohužel anebo
Bohu dík za to, že alespoň jedno dítě mělo ten
neskutečný dar jej přijmout právě letos. Celá událost
byla doprovázena místním zpěvem naší scholy složené
z farníků a především dětmi z dětského domova
Emanuel, za což jim patří velký dík.

V posledních desetiletích jsme se v naší farnosti
dočkali nižšího počtu dětí, které se účastní prvního
svatého přijímání. Toto je fenomén, který se objevuje
nejen u nás, ale i v jiných farnostech a má různé příčiny.

Jednou z nich je změna kulturního a náboženského
prostředí, ve kterém se děti v současnosti vychovávají.
Moderní doba s sebou přináší mnoho vlivů a
rozptýlení, které snižují zájem o náboženský život.
Některé rodiny se soustředí na jiné aktivity a zájmy,
které se zdají být přitažlivější a nenáročné.

Dalším z nich je nedostatek informací a motivace ze
strany samotné rodiny. Mnohdy rodiče nebo prarodiče
mají nízké znalosti o významu a důležitosti prvního
svatého přijímání a o víře celkem. A tak nedokážou své
děti dostatečně podpořit a vést na cestě k tomuto
důležitému okamžiku v jejich duchovním životě.

Je však důležité si uvědomit, že každé dítě a každá
rodina je jedinečná a má své vlastní důvody pro své

rozhodnutí. Je na nás jako farnosti a společnosti nabízet
podporu, informace a inspiraci, aby se rodiny cítily
vítány a aby se děti mohly aktivně účastnit života
farnosti. Přestože může být nízký počet dětí výzvou,
stále je důležité zachovat otevřenost, pochopení a
respekt vůči všem rodinám a jejich osobním cestám.
Víra se nedá naučit, vyhledat na Googlu či vnutit, ale jde
o osobní hledání cesty jednotlivce k Bohu.

A co nás v brzké době čeká?
Letošní slavnostní hodová mše svatá zasvěcená
Nanebevzetí Panny Marie se bude konat v neděli 13. 8.
2023 v 9:30 s doprovodem dechové hudby (program
letošních hodů). V září uskutečníme pouť ke kapličce v
lese Dubina. V měsíci listopadu proběhne mše za
myslivce a termín bude upřesněn. Srdečně Vás zveme.

Více na stránkách: www.farnost-staraves.cz
Za staroveskou farnost Vám všem přeji klidné prožití

letních prázdnin, načerpání nových sil a nabrání energie
pro další aktivity a práci.

Za farníky Jiří Mrázek

Farnost Stará Ves

foto Farnost Stará Ves
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foto SDH Stará Ves

Čas uplynul jak voda a než nám začala soutěžní sezóna
s mladými hasiči, proběhlo pár akcí, které bychom Vám
chtěli připomenout.

Rok 2023 jsme začali výroční členskou schůzí dne
7. ledna, kde byla zhodnocena celoroční činnost

sboru za období 2020 až 2022. Následně proběhlo
předání ocenění členům sboru a hlavně mladým
hasičům, kteří náš sbor pravidelně reprezentují na
soutěžích. V březnu 2023 tomu bylo 10 let od
znovuzaložení kroužku MH. Na schůzi byli pozváni
členové sboru, zástupci místních spolků a OÚ, ale také
zástupci našich družebních sborů z Nového Hrozenkova
a Karlovic.

V únoru jsme pořádali dvě akce. Tou první byl ples,
který se konal v hostinci Na Základně, k poslechu a
tanci nám hrála kapela JEN TAK II. Ples se vydařil,
zábava probíhala až do ranních hodin a tombola byla
jako každý rok bohatá. Tímto bychom chtěli ještě
jednou poděkovat všem sponzorům.

Další tradiční akcí byl Masopust. Letos nás obcí -
z jednoho konce na druhý - obešlo na 30 masek
s kapelou pana Bobáka a dalším doprovodem. Jsme rádi,
že se u nás tato tradice i nadále drží.

V dubnu proběhlo školení vedoucích MH, kterého se
zúčastnili Pavlína Procházková a Tomáš Procházka.
Dále jsme s dětmi vyrazili na výlet do Hradce Králové,
na virtuální realitu. Tuto zábavu jsme vyzkoušeli
všichni poprvé a bylo to super! Nadšeni přijeli všichni
účastníci zájezdu.

Ještě než se nám v květnu naplno rozjela soutěžní
sezóna, proběhla v kostele Nanebevzetí Panny Marie ve
Staré Vsi mše svatá za sv. Floriána, patrona hasičů.

První závod byl v sobotu13. května. Okrskové kolo
mužů a žen v požárním sportu jsme letos uspořádali my
v areálu fotbalového hřiště. Soutěže se zúčastnily sbory

z Říkovic, Horní Moštěnice, Dobrčic, Běňova a Staré
Vsi. Celkem soutěžilo v kategorii mužů 5 družstev.

Okrskové kolo vyhrálo SDH Dobrčice, na 2. místě se
umístili muži z SDH Stará Ves a třetí příčku obsadil
SDH Beňov. V kategorii žen jsme měli pouze jedno
družstvo, a to naše. I tak obě naše družstva jela
reprezentovat 8. okrsek Horní Moštěnice na okresní
kolo do Provodovic. Bohužel zde se družstvu mužů
nedařilo a skončili na posledním 7. místě. Družstvo žen
vybojovalo 3. místo. I když jsme na krajské kolo
nepostoupili, jsme rádi za účast v Provodovicích a
získání zkušeností pro další roky.

Poslední květnový víkend patřil okresnímu kolu Hry
Plamen – mladým hasičům. Závody se tradičně konaly
v Hranicích na Moravě. Po dvouleté pauze jsme mohli
opět celý víkend v Hranicích stanovat a této nabídky
jsme využili. V pátek po příjezdu, rozbalení stanů a
zabydlení jsme šli obhlédnout soutěžní dráhu a ještě
něco natrénovat. V sobotu děti soutěžily ve štafetách,
odpoledne přišel na řadu bazén a volná zábava.

V neděli jsme odjeli na požární útoky do Soběchleb.
Celkově se mladší žáci umístili na 18. místě a starší žáci
na 20. místě.
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V měsíci lednu jsme zahájili zimní přípravu
kondičními běhy v Přerově pod vedením trenéra

pana Adama Janoška. Herní příprava probíhala na hřišti
s umělým povrchem v hostinci „Na Základně“. V měsíci
únoru jsme odehráli zimní pohár v Chropyni, jehož se
účastnila mužstva z Žalkovic, Bezměrova A, Bezměrova
B a Pravčic. V přípravných zápasech se nám příliš
nedařilo, jak už bývá zvykem zkoušelo se více hráčů a
herní rozestavení. V zimním poháru jsme obsadili
poslední místo, ale o konečné umístění až tak nešlo,
důležitá byla herní práce s míčem.

V měsíci březnu jsme připravili první fotbalový ples,
který byl pořádán v hostinci „Na Základně“ a o
celovečerní zábavu plnou hudby a tance se postarala
skupina Kara z Kroměříže. Velmi mile nás překvapila
hojná účast a podpora místních spoluobčanů nejen ze
Staré Vsi, ale i z Přestavlk. V průběhu večera se losovala
tombola v rámci ruličkové metody, kdy si výherci
chodili pro své výhry. Po půlnoci jsme losovali 15
hlavních cen. Tombola obsahovala velmi hodnotné ceny
a tímto bychom rádi poděkovali našim sponzorům, bez
kterých by tato akce nemohla být realizována.
V neposlední řadě bychom chtěli poděkovat všem, kteří
se podíleli na spolupořádání této kulturní akce.

V půli měsíce března odstartovala příprava na hřišti
nově zrekonstruovaných šaten ve Staré Vsi.

Děti si závody velmi užily, nováčci se prvních velkých
závodů nezalekli a dospělí se vrátili patřičně vyčerpaní.

Kromě závodů a společenských akcí se i vzděláváme.
Letos se pro náš kraj otevřela Junior univerzita –
vzdělávání mladých hasičů. Z našeho sboru se
„Juniorky“ v Jánských Koupelích účastní tři děti –
Dominik Juřica, Veronika Uhlířová a Zuzana Daňková.
Děti se učí základy požární ochrany, první pomoci, jak

se chovat při mimořádných událostech a mnoho
dalšího. Kromě učení mají na programu i zajímavé
společenské hry, výlety a exkurze.

Půlku sezóny máme za sebou, ale další závody a
dobrodružství, na které se těšíme, nás čekají.

Vedoucí MH SDH Stará Ves
Pavlína Procházková

Sbor dobrovolných hasičů ve Staré Vsi

foto SC Stará Ves

foto SDH Stará Ves
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SC Stará Ves

Olava 90. výročí založení kopané v obci Stará Ves
Dne 8. 7. 2023 proběhly oslavy 90 let kopané ve Staré Vsi. Oslavy započaly mší v místním kostele Nanebevzetí

Panny Marie. Poté následoval slavnostní oběd pro zvané sponzory, zástupce spolků, obce a dále pro bývalé hráče a
funkcionáře klubu. Po obědě byly všem zúčastněným předány pamětní plakety a výroční brožurky.

V rámci dalšího programu následovalo utkání starých pánů Stará Ves – Přestavlky, které skončilo výsledkem
4:4. Dále proběhlo přátelské utkání s klubem Stará Ves u Rýmařova, které skončilo vítězstvím domácích 4:3.

Oslavy byly završeny večerní hudební produkcí skupiny KARA.

Mužstvo se podařilo posílit na všech postech.
Příchody: Zavadil Jakub – TJ Bouzov, Koukal Martin –
Sokol Prosenice, Krátký Michal – SK Radslavice,
Červený David – SK Telč, Zemánek Ladislav –
obnovení činnosti, Abdi Ali – volný hráč. Odchody:
Plšek Michal – TJ Sokol Ivanovice na Hané, Nesvadba
Jiří – přerušení sportovní činnosti, Štěpaník Jakub –
přerušení sportovní činnosti, Miškovič Zdeno –
přerušení sportovní činnosti, Lipovský Daniel –
přerušení sportovní činnosti.

V měsíci dubnu odstartovala jarní část fotbalových
soutěží OFS Přerov, v níž jsme po dlouhé době zažili i
vítězství, které týmu dodalo větší motivaci a snahu se
nadále zlepšovat. Naše mužstvo dokázalo zvítězit nad
týmy jako je Jezernice 3:2, Dukla Hranice 4:0, Polkovice
3:1, Lobodice 1:1 a získalo bod v Lobodicích. Velkou
zásluhu na zlepšených výkonech družstva mají tréninky
pod vedením pana Josefa Jurečky a Adama Janoška,
kteří dávají týmu určitou tvář a řád. Za úspěšnými
výsledky stojí návrat zpět na domácí půdu, kde naše
mužstvo hojně podporují fanoušci, kterým bychom
chtěli poděkovat za podporu, trpělivost a věříme, že nás
budou podporovat i nadále.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem sponzorům,
obci Stará Ves a všem, kteří se podílejí na chodu a
organizaci fotbalových utkání. 8. 7. 2023 jsme oslavili
90. výročí založení fotbalového oddílu Stará Ves, v
následujícím měsíci srpnu budeme pořádat tradiční
hodové oslavy, které se budou konat od 11. - 13. 8. 2023
v areálu “Na Kopcách,“ na které jste všichni srdečně
zváni.

Sportu zdar a fotbalu zvlášť - vedení SC Stará Ves

foto SC Stará Ves



První prázdninovou sobotu uspořádal náš myslivecký
spolek tradiční prázdninový myslivecký den, který se

letošního roku konal na "Výletišti na Koutech" v Dobrčicích.
Bylo krásné slunečné počasí a bouřky se nám vyhnuly.

Program zahájili stavoveští trubači, kteří početnému
obecenstvu zatroubili skladby profesora ing. Antonína Dyka.

Následovala komentovaná ukázka loveckých plemen psů,
která byla doplněna ukázkami z jejich výcviku. Psi převáděli
svoji poslušnost a dovestnosti při vyhledávání a přinášení
zvěře. Pro ukázku jsme využili i dobrčický rybníček.

Pro děti byla připravena stanoviště, na kterých se
seznamovaly s loveckými psy, naší zvěří v přírodě,
poznávaly rostliny, střílely ze vzduchovky a z luků.

Sokolníci z Týna nad Bečvou jim přivezli ukázat dravé
ptáky a trpělivě zodpovídali jejich dotazy.

Připravena byla také fotodokumentace z činnosti našeho
spolku. Každé dítě podle svého výběru obdrželo vyrobené
balónkové zvířátko a po namáhavém soutěžení bylo
odměněno občerstvením zdarma.

Následovalo losování bohaté dětské tomboly a díky našim
sponzorům si z ní odneslo nějakou cenu každé dítě. Celé
odpoledne mohly děti zdarma využívat skákací hrad. Večer
nám k poslechu a tanci hrála skupina Quanto zŘíkovic.

Pro všechny bylo přichystáno bohatého občerstvení
včetně mysliveckých specialit.

Děkujeme všem za hojnou účast na naší akci. Obcím
Dobrčice, Stará Ves a Přestavlky, dále všem sponzorům a
MAS Partnerství Moštěnka děkujeme za jejich podporu při
pořádaní této akce.

Věříme, že i příští rok se opět se všemi setkáme při
pořádání této akce ve Staré Vsi.

Za myslivecký spolek Stará Ves s provoláním
"Myslivosti zdar!"
Mgr. Jaroslav Šiška, předseda spolku
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Myslivecký spolek Stará Ves

foto J. Šiška ml.
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Aktuality z mikroregionu Moštěnka v rámci MAP Přerovsko
V rámci projektu Místní akční plán rozvoje vzdělávání III pro ORP Přerov, který zahrnuje i základní a mateřské
školy na území mikroregionu Moštěnka, probíhá období spolupráce a plánování.

Každého půl roku jsou v součinnosti se starosty obcí a řediteli škol plánovány a aktualizovány investiční záměry,
které tvoří součást společného Strategického rámce MAP pro celé území. Uvedení plánovaného záměru ve
Strategickém rámci je pro většinu dotačních titulů nezbytnou podmínkou pro možnost podání žádosti o podporu.

Ve spolupráci s řediteli škol probíhá příprava vzdělávacích a informačních aktivit pro pedagogy, děti a žáky
mikroregionu Moštěnka v tématech podporovaných MAP v rámci aktivit spolupráce, které by mohly být v
případě získání finanční podpory v MAP IV realizovány v letech 2024 - 2025. Proběhla společná ochutnávka
Planetária, v rámci níž došlo k upřesnění aktivit spolupráce na další období, tzn. v MAPu IV.

V běhu je také projekt pod taktovkou krajské pedagogicko-psychologické poradny, díky němuž jsou ve většině
základních škol v území poskytovány poradenské služby speciálním pedagogem nebo školním psychologem.
Projekt probíhá do konce roku 2024.

Věříme, že spolupráce škol v mikroregionu Moštěnka s MAS – Partnerství Moštěnka a MAP Přerov je příznivě
nastartovaná a v tomto trendu bude pokračovat i v dalších obdobích.

Ing. Zuzana Šálková, specialista v oblasti vzdělávání se zaměření na MAS – Partnerství Moštěnka, MAP Přerov

MAS - Partnerství Moštěnka podporuje spolky ve svém regionu
MAS - Partnerství Moštěnka, o.p.s. (zkráceně MAS – PM neboli MASka) každoročně vyhlašuje ve svém regionu
výzvu nazvanou Program podpory spolků.

Cílem programu je zejména podpora činnosti spolků, propagace a udržování společných tradic a také zlepšení
atraktivity společenských, kulturních, sportovních a volnočasových akcí pořádaných místními spolky
prostřednictvím rozvoje spolupráce a partnerství venkovských spolků s MASkou.

Oprávněnými žadateli jsou registrované místní spolky, sdružení, kluby a neziskové organizace nebo
neregistrované skupiny občanů prostřednictvím organizací s právní subjektivitou, které sídlí v obci MAS – PM,
která hradí příspěvky.

Každoročně je rozdělováno 100 000 Kč na výdaje spojené s realizací tradičních společenských, sportovních či
kulturních akcí, nebo třeba i na pořízení drobného vybavení, a to za podmínky, že organizace uspořádá akci pro
veřejnost v daném roce. Výše podpory se pohybuje mezi 3 000 a 8 000 Kč.

V roce 2022 byl podpořen například Myslivecký spolek s akcí Myslivecký den nebo Sbor dobrovolných hasičů v
rámci Hodových oslav, v letošním roce byly taktéž podpořeni myslivci i hasiči.

Podrobné informace jsou k dispozici na webových stránkách www.mas-mostenka.cz (Výzva PPS). Podpořené akce
přispívají k naplňování cílů Strategie komunitně vedeného místního rozvoje území MAS – Partnerství Moštěnka,
o.p.s.

Jsme rádi, že můžeme rozvíjet a podporovat společenský, kulturní a sportovní život v našich obcích!

Zuzana Šálková, manažer MAS – Partnerství Moštěnka, o.p.s.

Místní akční plán rozvoje vzdělávání III pro ORP
Přerov
Registrační číslo projektu
CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0021150
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STARÁ VES - TERMÍNY SVOZU ODPADU V ROCE 2023

POZVÁNKA NA LETNÍ HODOVÉ OSLAVY
Sport Club Stará Ves, z.s. si Vás dovoluje pozvat na

TRADIČNÍ HODOVÉ OSLAVY
ve dnech 11.8. – 13.8. 2023 v areálu na „Na Kopcách“ ve Staré Vsi

PROGRAM:
Pátek 11.8.2023 - zábavné odpoledne pro děti

- od 16.00 do 21.00 LIDSKÝ STOLNÍ FOTBAL
- opékání špekáčků
- DISCO

Sobota 12.8.2023 14.00 - fotbalové utkání „starých pánů“ STARÁ VES – PŘESTAVLKY
17.00 – mistrovské fotbalové utkání OS mužů

SC STARÁ VES – SK SOKOL LOBODICE
20.00 – hodová zábava se skupinou KAMERON

Neděle 13.8.2023 - 9.00 budíček na návsi s MORAVSKOU VESELKOU
- 9.30 hodová mše svatá v kostele Nanebevzetí Panny Marie
-13.00 závody mladých hasičů – o pohár starosty SDH Stará Ves
-16.00 hodová taneční zábava s dechovou hudbou TRNKOVJANKA

Po celou dobu hodových oslav bude zajištěno bohaté občerstvení.
V neděli v podvečer proběhne slosování o zajímavé ceny.




